

PACKAGING OF THE MEDICINES:

- The supplier shall package the goods for delivery according to standard criteria of packaging of the medicines then preparing it to transport to delivery place in the contract.
- Packing list (a document describing the order content per item) A label must be placed on one of carton at least from each type of medicine which contains the name of the item, the number of cartons from this item, and the expiry date to facilitate the checking and verification process.
- Cold chain medicines should be delivery by cold box.

TRANSPORTATION & DELIVERY THE MEDICINES:

- Delivery the medicines to primary store of the MHNIR II project in the main office Sana'a for checking and preliminary reception, then delivery the medicines to 2nd store in Bedbedah Hospital -Marib.
- The supplier must be committed to delivering the medicines in covered vehicle to protect the medicines from the Sun rays and climate changes.
- The supplier must be committed to the instructions above the cartons, which must be considered when arranging medicines in the vehicle.
- The supplier shall be liable for making all transport arrangements, Permit extraction, and payment the cost of delivery of the medicines and insurance the shipment accordance with the requirements of the contract at the time determined by the pharmacist and the logistic officer.
- Delivery time should be within the time for delivery of the medicines specified in the Contract.
- Commitment to supply the items to the main warehouse at a rate not exceeding three times according to the period specified for the supply in the contract.

Reception and checking the medicines:

- Receipt of medicines in the main warehouse of the project is not considered a final acceptance of the goods, but rather its preparation for preliminary check.
- Verification processes from the content of the delivery start as soon as they reach the main warehouse as the following:
 - a) Medicines will be fully tested 100%.
 - b) Open the boxes and take all products out for inspection in the working area.
 - c) Check product descriptions and quantities and compare to with the packing list.
 - d) Check the expiry dates, do not accept near expired medicines.
 - e) Check the quality of the medicines, check the packaging conditions: the medicines should be conforming to the specifications in the selected quotations, new and unused free from defects in all packaging and packing, we not accept any medicines that do not conform to the specifications or requirements of the Contract.
 - f) Any alternative medicines will not be accepted for any reason after opening the quotation.
 - g) Any medication with a validity period of less than one year from the date of signing the contract will not be accepted.
 - h) Cold chain medicines should be delivery by cold safety box then we will be checked and immediately receipted then placed in the fridge.
 - i) Arrange stored products following the principle of stock rotation (First in, first out).

Additional Notes:

- During transportation period the supplier's warranties are effective .
- Any medicines do not conform to the requirements of the Contract upon notice by the ADRA pharmacist, the supplier shall promptly and at its own expense correct such non-conformities.
- The warranties will remain fully valid following initial delivery of the medicines in primary store in Sana'a for a period of not less than **6month** to complete checking and transportation to the 2nd store in the Bedbedah hospital -Marib in accordance with the Contract.
- The goods must be free from any right of claim by any third-party, including claims of infringement of any intellectual property rights, including, but not limited to, patents, distribution right, and trade secrets

تعبة وتغليف الأدوية:

- يجب على المورد تعبئة وتغليف البضائع للتسليم وفقاً للمعايير القياسية لتعبئة وتغليف الأدوية ثم إعدادها للنقل إلى مكان التسليم المحدد في العقد.
- قائمة التعبئة هي (وثيقة تصف محتوى الطلبية حسب الصنف) يجب وضع ملصق على كرتون واحد على الأقل من كل نوع من الأدوية ويجب ان يحتوي الملصق على اسم الصنف وعدد الكراتين من هذا الصنف وتاريخ انتهاء الصلاحية وذلك لتسهيل عملية الفحص والتحقق.
- يجب تسليم أدوية سلسلة التوريد الباردة عن طريق صناديق باردة.

نقل وتوصيل الأدوية:

- توصيل الأدوية إلى المخزن الرئيسي لمشروع الاستجابة المتكاملة للصحة والتغذية محافظة مارب- المرحلة الثانية- في المكتب الرئيسي بصنعاء للفحص والاستلام الأولي، ثم توصيل الأدوية إلى المخزن الثاني في مستشفى بديده - مارب.
- يلتزم المورد بتسليم الأدوية في سيارة مغطاة لحماية الأدوية من أشعة الشمس والتغيرات المناخية.
- يجب على المورد الالتزام بالتعليمات الموجودة على الكراتين، والتي يجب مراعاتها عند ترتيب ورص الأدوية في السيارة.
- يتحمل المورد المسؤولية عن إجراء جميع ترتيبات النقل واستخراج التصاريح ودفع تكلفة توصيل الأدوية والتأمين على الشحنة وفقاً للمتطلبات المنصوص عليها في العقد، في الوقت الذي يحدده الصيدلاني والمسؤول اللوجستي للمنظمة.
- يجب أن يكون وقت التسليم في غضون وقت تسليم الأدوية المحدد في العقد.
- يلتزم المورد بتوريد الأصناف إلى المستودع الرئيسي بمعدل لا يتجاوز ثلاث مرات حسب مدة التوريد المحددة في العقد.

استلام وفحص الأدوية:

- لا يُعد استلام الأدوية في المستودع الرئيسي للمشروع قبولاً نهائياً للبضائع، بل يعتبر إجراءً تحضيرياً للفحص الأولي.
- تبدأ إجراءات التحقق من محتوى البضاعة المسلمة بمجرد وصولها إلى المستودع الرئيسي وذلك على النحو التالي:
 - سيتم اختبار الأدوية بالكامل بنسبة 100%.
 - فتح الصناديق وإخراج جميع المنتجات للفحص في منطقة العمل.
 - التحقق من مواصفات المنتج والكميات ومقارنتها مع قائمة التعبئة.
 - التحقق من تواريخ انتهاء الصلاحية، بحيث لن تقبل الأدوية القريبة من انتهاء الصلاحية.
 - التحقق من جودة الأدوية وشروط التعبئة والتغليف: يجب أن تكون الأدوية مطابقة للمواصفات الموجودة في عروض الأسعار المختارة، وأن تكون جديدة وغير مستعملة وخالية من العيوب في جميع جوانب التعبئة والتغليف، لن يتم قبول أي أدوية لا تتوافق مع المواصفات أو المتطلبات الواردة في العقد.
 - لن يتم قبول أي أدوية بديلة لأي سبب من الأسباب بعد فتح عروض الأسعار.
 - لن يتم قبول أي دواء تقل مدة صلاحيته عن عام واحد ابتداءً من تاريخ التوقيع على العقد.
 - يجب توصيل أدوية سلسلة التوريد الباردة من خلال صندوق أمن بارد ثم يتم فحصها واستلامها على الفور ومن ثم حفظها في الثلاجة.

○ تنظيم وترتيب المنتجات المخزنة وفقاً لمبدأ تدوير المخزون (ما يدخل أولاً يخرج أولاً).

ملاحظات إضافية:

- يجب أن تكون ضمانات المورد سارية المفعول خلال فترة النقل.
- في حال عدم توافق أي أدوية مع المتطلبات الواردة في العقد، بناء على إشعار من الصيدلي التابع لمنظمة أدرا اليمن، يجب على المورد معالجة حالات عدم المطابقة تلك على الفور وعلى نفقته الخاصة.
- يجب أن تبقى ضمانات المورد سارية المفعول بعد التسليم الأولي للأدوية في المخزن الرئيسي في صنعاء ولمدة لا تقل عن 6 أشهر وذلك لإكمال الفحص والنقل إلى المخزن الثاني في مستشفى بديده - مأرب وفقاً للعقد.
- يجب أن تكون البضائع خالية من أي حقوق أو مطالبات من قبل أي طرف ثالث، بما في ذلك دعاوى انتهاك أي حقوق ملكية فكرية، بما في ذلك، على سبيل المثال لا الحصر، براءات الاختراع وحقوق التوزيع والأسرار التجارية.